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 Protokół  posiedzenia Komisji Zdrowia, Polityki 
Społecznej i Rynku Pracy  

 
Nr  7 /2007  w dniu 15 marca 2007r. 

 
 
Posiedzenie rozpoczęto o godz. 13:10 zakończono o godz. 15.50 
 
  

Lp. Imię i nazwisko Podpis 

1. Irena Wojewódzka - Kucz 
- Przewodnicząca Komisji 

 
Obecna 

 2. 
  

Tomasz Bociański     
- Wiceprzewodniczący   Komisji 

 
Obecny 

 3. 
  

Sławomir Maciaszek    
          - Sekretarz Komisji 

 
Obecny 

4. 
 Michał Piechocki   

Nieobecny 

5. Krzysztof Migasiewicz   
Obecny 

6. Tomasz Kranc Obecny 

7. Wojciech Ćwik  
Obecny 

8. Marceli Marzyński  
Obecny 

 
Nieobecni członkowie Komisji: 

1. Michał Piechocki 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
 

1. Grzegorz Hoffmann /Dyrektor ZOZ Wągrowiec/ 

2. Irena Woźniak  /Kierownik WTZ/  

3. Edyta Owczarzak /konsultant PCPR/ 

4. Violeta Kaczmarek /Kierownik Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności/ 

1.     PORZĄDEK POSIEDZENIA KOMISJI: 
 

1. Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad, przyjęcie 

protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

2. Funkcjonowanie Warsztatów Terapii Zajęciowej  WTZ w Wągrowcu. 

3. Informacje nt. działania Powiatowego Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności. 

4. Zakończenie posiedzenia Komisji.  
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2.  OCENA SPOSOBU ZAŁATWIENIA WNIESIONYCH PRZEZ   
       KOMISJĘ ZAPYTAŃ, OPINII, STANOWISK I WNIOSKÓW. 
Nie odnotowano.  
 
3.SPRAWOZDANIE Z PRZEBIEGU DYSKUSJI  
 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad, przyjęcie 

protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 13.10. Posiedzeniu przewodniczyła Irena Wojewódzka-
Kucz /przewodnicząca Komisji/. Podczas posiedzenia obecnych było 7 członków komisji 
oraz 4 gości. Lista obecności stanowi załącznik do protokołu /nr 1/. Bez uwag przyjęto 
porządek obrad, a także protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
 
2. Funkcjonowanie WTZ w Wągrowcu. 

Placówka funkcjonuje od 9 lat w budynku byłego hotelu pracowniczego PBR. Powstała 
dzięki powołanemu Stowarzyszeniu „Rehabilitacja”. Początkowo podopieczni WTZ 
pochodzili z różnych stron Powiatu Wągrowieckiego. Jednak obecnie podopiecznych z 
gmin: Damasławek, Wapno i Gołańcz  przyjął  do siebie WTZ Wapno. Natomiast resztę 
powiatu (miasto i gminę Wągrowiec, gminę Skoki i Mieścisko) obsługują dwa WTZ z 
Wągrowca (na Taszarowie i przy ulicy Piaskowej). W Gołaszewie powstał Zakład 
Aktywizacji Zawodowej, który stanowi dalszy ciąg aktywizacji osób niepełnosprawnych 
wychodzących z WTZ.  
Analizę funkcjonowania WTZ rozpoczęto od przeglądu budynku oraz poszczególnych 
pomieszczeń, w których odbywają się zajęcia warsztatowe. Kierownik Warsztatów Terapii 
Zajęciowej  Irena Woźniak omówiła szczegółowe dane dotyczące funkcjonowania placówki 
tzn.: podstawę prawną funkcjonowania WTZ, dane statystyczne dotyczące liczby 
uczestników WTZ, główne schorzenia, rodzaje terapii prowadzonej w placówce, 
kwalifikacje kadry, rodzaje zajęć dodatkowych oraz sposoby finansowania warsztatów.      
Zestawienie tych informacji szczegółowych stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
O godz. 13.40 na salę obrad przybywa K.Migasiewicz. 

W trakcie analizy funkcjonowania placówki, Przewodnicząca I.Wojewódzka- Kucz 
przypomniała, że dalszym istotnym elementem aktywizacyjnym dla osób 
niepełnosprawnych po uczestnictwie w WTZ są Zakłady Aktywizacji Zawodowej (ZAZ), 
które finansowane są przez 1 rok w głównej mierze przez Samorząd Wojewódzki (95%). 
Natomiast resztę (5%) ZAZ wypracowuje swoją działalnością. Przewodnicząca wskazała, 
że w Powiecie potrzebny byłby jeszcze jeden taki ośrodek, który rozładowałby 
zapotrzebowanie na prace dla niepe łnosprawnych opuszczających WTZ. Ponadto 
I.Wojewódzka-Kucz poinformowała sposobie finansowania WTZ. Wykładnia ministerstwa 
mówi, że jeśli WTZ nie pozyska sam środków na działanie to koszty utrzymania są 
obowiązkiem Powiatu.  

Radny M.Marzyński zapytał o czas pobytu podopiecznego w WTZ. Kierownik WTZ 
poinformował, że każdy uczestnik ma indywidualny plan rehabilitacji. Po 3 latach następuje 
kompleksowa ocena. Jeśli czyni postępy, opuszcza WTZ i kierowany jest do ZAZ. Jeśli 
postępy są niewielkie lub ich brak, podopieczny zostaje na kolejne 3 lata w WTZ. Jeśli po 
kolejnych latach w weryfikacji brak jest nadal postępów, dalsza terapia następuje już w 
Środowiskowym Domu Samopomocy. Taka placówka funkcjonuje w Gołańczy                        
i w Wągrowcu. 

Dyrektor ZOZ wskazał, że podobnie jest w szpitalu. Chorzy będący na oddziale opieki 
długoterminowej w szpitalu mogą pozostawać na tym oddziale po akceptacji NFZ do 3 
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miesięcy. Poinformował, także że szpital nawiązał kontakt z ZAZ-em w Gołaszewie, gdzie  
zakupił 100 kompletów bielizny pościelowej, zamówił bieliznę pościelową do oddziału 
dziecięcego  i otrzymał do testowania ręczniki.  
O godz. 13.45 obrady opuszcza T.Kranc. 

Radny K.Migasiewicz zapytał czy funkcjonujące WTZ zaspokajają potrzeby Powiatu. W 
odpowiedzi  przewodniczącej,  komisja uzyskała informację, że tak, ale jeśli chodzi o ZAZ 
to występuje potrzeba funkcjonowania  dodatkowej tego typu placówki.  

 
3. Informacje nt. działania Powiatowego Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności.  

Informację na ten temat, przedstawił Kierownik Zespołu ds. Orzekania o 
Niepełnosprawności - Violeta Kaczmarek. Placówka funkcjonuję od 6 lat i została powołana 
przez Starostę. Zespół składa się z lekarzy specjalistów oraz specjalistów z dziedziny: 
psychologii, socjologii, doradztwa zawodowego.  Zespół nie posiada samodzielnego 
statusu działania, podlega pod Pełnomocnika Rządu ds. Osób Niepełnosprawnych, a 
funkcjonuję dzięki porozumieniu Urzędu Marszałkowskiego, Powiatu Wągrowieckiego oraz 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. Zespół działa przy PCPR, ale nie wchodzi w jego 
skład.  
Działanie zespołów określają  ogólnie przyjęte standardy funkcjonowania.  Dokumentacja 
także prowadzona jest w  oparciu o  ścisłe zasady. Violeta Kaczmarek omówiła zasady 
orzekania o niepełnosprawności dzieci oraz dorosłych. Istnieją trzy stopnie 
niepełnosprawności – lekki, umiarkowany i ciężki.  
O godz. 14.45 obrady opuszczają G.Hoffmann oraz T.Bociański.  
V.Kaczmarek przedstawiła, że podstawowymi celami ubiegania się o  orzeczenia są: 
odpowiednie zatrudnienie, zapotrzebowanie na przedmioty ortopedyczne, karta 
parkingowa, prawo do odrębnego pokoju oraz zasiłek pielęgnacyjny. W ciągu 6 lat zespół 
orzekał około 5.300 osób dorosłych i 1.800 osób do 16 roku życia. Orzeczenia wydawane 
są na: 1, 2, 5 lat oraz trwale (te ostatnie bardzo rzadko).  Obecnie czas oczekiwania na 
orzeczenie zawiera się: dla dzieci – 1 miesiąc, dla dorosłych 1- 2,5 miesiąca.  Na początku 
funkcjonowania zespołu czas ten był bardzo długi i wynosił średnio od 6 do 10 miesięcy.  
Według kierowniczki to jest duże osiągniecie, zważając na to że placówka boryka się z  
brakami w wyposażeniu. Kierownik  zespołu przyznał, że obecnie największym problemem 
w funkcjonowaniu jest brak mebli do archiwizacji dokumentacji, która zawiera już około 
10.000 teczek.    
 
 
4. Zakończenie posiedzenia Komisji  

Po wysłuchaniu informacji prelegentów, Komisja ustaliła, że pilne jest określenie potrzeb 
technicznych Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności oraz wskazała na konieczność 
oceny przystosowania placówek użyteczności publicznej do poruszania się osób 
niepełnosprawnych i likwidacji barier architektonicznych w tych placówkach. Posiedzenie 
zakończyło się o godzinie 15.50.   
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5. ZAPYTANIA, OPINIE, STANOWISKA I WNIOSKI 
 
   5.1 Zapytania 
Zapytania odnotowano w Sprawozdaniu z przebiegu dyskusji.  
 
    5.2 Opinie 
Nie odnotowano. 
 

5.3 Stanowiska 
Nie odnotowano. 

  
5.4  Wnioski 

 

1. Komisja wnioskuje  do Zarządu Powiatu o kompleksowe rozeznanie potrzeb 
Powiatowego Zespołu ds Orzekania o Niepełnosprawności i wystąpienie do 
Wojewody Wielkopolskiego w celu przyznania dodatkowych środków na 
realizację tych potrzeb.   

2. Komisja wnosi o dołożenie jednego  posiedzenia do Planu Pracy Komisji 
poświęconego likwidacji barier architektonicznych w jednostach użyteczności 
publicznej.  
 

 

 

 
            Protokołował:                              Przewodniczący Komisji : 

 

 

__________________________    ____________________________ 

     /Sławomir Maciaszek/                                                                      / Irena Wojewódzka-Kucz/  

 


